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BEZ KORUPCE, PRO LIDI
Lucie Cirkva ChocholováJiří Snížek Ivan Bartoš
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OBČANŮM 

STŘEDOČESKÉHO 
KRAJE?

Čtěte na straně 6

I dál chceme 
řídit kraj 
zodpovědně! 

V krajských volbách, které nás čekají v září, 
vám budou všichni politici slibovat to samé: 
dostupnost lékařů a dalších veřejných služeb, 
opravené silnice a kvalitní školství. A já vám 
to chci slíbit také, protože bez míst ve školách 
a dostupné péče pro všechny potřebné se 
zkrátka neobejdeme. Moje sliby se ale od 
ostatních liší v tom, že platí i po volbách. 

Před čtyřmi lety jsme vám slibovali trans-
parentnější a spravedlivější kraj. A dokázali 
jsme to. Z desátého místa nezávislého žeb-
říčku hodnocení transparentnosti jsme se 
posunuli rovnou na první. Podařilo se nám 
také vypovědět nevýhodné smlouvy vyvo-
lených firem na lukrativní údržbu silnic, 
ušetříme tak kraji stovky milionů korun.

Vážení sousedé, věnujte prosím pozornost těmto řádkům.

DATUM VOLEB 
20.– 21. 9. 2024

Ale to není zdaleka to jediné, co se nám 
na úřadě i v celém kraji podařilo zlepšit. 
Konkrétní úspěchy vám představujeme právě 
v těchto novinách, stejně jako tým odborní-
ků, kteří se ucházejí o vaši podporu. 

Letos na podzim máte totiž opět možnost 
rozhodnout, jakým směrem chcete, aby se 
náš kraj a život v něm ubíral. 

Dovolte mi proto představit i naše vize 
a plány pro vedení kraje v následujících 
letech. Středočeský kraj chceme řídit stra-
tegicky a rozvíjet spravedlivě a udržitelně, 
aby se nám V něm žilo lépe a cítili jste se 
zde bezpečně. 

Zajistíme dostatek míst na školách v žá-
daných oborech. Mladí musí mít možnost 
rozvíjet to, v čem jsou dobří. Ostře se bu-
deme vymezovat proti zavedení školného. 

V sociální oblasti podpoříme dostupné 
bydlení a nabídku sociálních služeb tak, aby 
pečující i ti, co péči potřebují, mohli žít život 
podle svých představ. Ve zdravotnictví se 
zaměříme na péči o duševní zdraví. 

Zabráníme návratu kmotrů a papaláš-
ských manýrů. Pohlídáme, aby výběrová 
řízení, veřejné zakázky i dotace, zůstaly na-
dále transparentní. Zapojíme vás do rozho-
dování, tak jak jsme to dělali doposud. Bez 
korupce, pro lidi. 

Přijďte prosím 20. nebo 21. září a volte 
Českou pirátskou stranu, děkuji.  

Lucie Cirkva Chocholová  
kandidátka na hejtmanku

Ivan Bartoš 

Lucie Cirkva Chocholová

Kraje nebudou 
sedět V koutě
Pokud by se někdy vyhlašovala soutěž 
o nejvíc „sexy“ volby, kraje by korunku 
nevyhrály. Mají neprávem pověst jaké-
hosi nevýrazného otloukánka, druhé 
ligy. Přitom to je přesně naopak!

Právě kraje ovlivňují běžný život 
každého z nás. Zdravotnictví, dopravu, 
školy, sociální služby, pracovní příleži-
tosti, přívětivost a otevřenost úřadů. Asi 
všichni chceme, abychom měli místo tan-
kodromu opravené silnice, na dopravní 
spoje nečekali pět hodin a na zubaře pět 
let. Aby naše děti chodily do dobré školy, 
byla dobrá pracovní místa a úřady nám 
místo byrokracie usnadňovaly život.

To se ale bez kvalitních krajských 
politiků a političek prostě nestane. 
Proto přijďte 20. a 21. září 
k volbám a volte Piráty. S námi 
kraje rozhodně nebudou sedět 
v koutě! A vy budete mít vždy 
jistotu, že vám někdo takří-
kajíc kryje záda a bojuje za 
vaše zájmy. 

Za poslední roky jsme i na 
krajské úrovni dokázali, že se 
nebojíme řešit problémy lidí, ať 
už jsme se podíleli na vedení 
či jsme byli v opozici. 
Naši pirátští zastu-
pitelé napříč celou 

republikou dodávají každý den hmatatel-
ná zlepšení, aby se lidem žilo co nejlépe. 

Naše silné stránky jsou nejen v oblasti 
vzdělávání a školství, ale třeba i investic 
do výstavby nebo modernizace běžných 
služeb, které lidé využívají. To vše děláme 
už s 15 let čistým štítem, kdy za námi 
nejsou žádní kmotři, oligarchové či 
skandály. Jen výsledky práce. 

Zároveň víme, že kraje nejsou žádný 
izolovaný ostrov, na zvýšení kvality 
života s nimi tak úzce spolupracuje-
me i z vládní úrovně. Připravili jsme 
za Piráty mimo jiné největší zlepšení 

dostupnosti bydlení za pos-
ledních 35 let včetně vyjed-

nání miliard korun na 
výstavbu. Stejně tak 
šlapeme do digitali-
zace nejvíc v historii, 

abychom lidem šetřili 
čas, peníze i nervy. 
A to prostě chceš! 

Ivan Bartoš
předseda Pirátů
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Rozšíření práv obětí podpořila početná 
většina poslanců a senátorů. „Mám z toho 
velkou radost. S Piráty jsme o změnu zákona 
usilovali dlouho, vyjednávání ale nebyla jed-
noduchá. Vědomí, že z téměř 12 tisíc případů 
znásilnění ročně je nahlášeno pouhých 5 %, 
mě ale vždy hnalo dál,“ uvedla Kocmanová. 

Dosavadní úprava pokrývá pouze případy, 
kdy byl sex vynucen násilím, pohrůžkou 
nebo zneužitím bezbrannosti. Nově zahrne 
situace, kdy oběť vyjádřila nesouhlas nebo 
byla v paralýze a nemohla se bránit. Za 
znásilnění bude považován také jakýkoliv 
sexuální kontakt s dětmi do 12 let. 

,,Vnímání společnosti se mění. To, že k se-
xuálnímu násilí dochází i mezi nejbližšími 
– manželi, partnery, kolegy, už není překva-
pením. Pro důvěru obětí v systém je zásadní, 
že to zákon bude reflektovat. Silný signál, že 
násilí nebude tolerováno,“ zdůraznila Koc-
manová  .

Nová definice bude platná od 1. ledna 
2025. Boj Kocmanové proti sexualizované-
mu násilí tím nekončí. Dál usiluje například 
o lepší vzdělávání soudců, vyšší odškodné 
pro oběti nebo tzv. dětský certifikát, který 
zamezí pachatelům sexuálního násilí pra-
covat s dětmi  . 

Dle střední varianty prognózy bude v našem 
kraji v roce 2050 žít 1,66 mil. obyvatel, což je 
nárůst o 15 %. Ale například počet nejstarších 
seniorů se zvýší až o 80 %. To jsou jen některé 
důležité informace z průzkumu o demografic-
kém vývoji, který v dubnu u kulatého stolu pre-
zentoval radní pro regionální rozvoj a územní 
plánování Jiří Snížek.

„Pro strategický a udržitelný rozvoj kraje je 
tato analýza nezbytná. Školu nebo domov pro 
seniory nelze postavit za rok. Pokud chceme v bu-
doucnu všem zajistit dostatek míst, musíme začít 
stavět už teď,“ komentuje Jiří Snížek analýzu.

Studie říká, že absolutně největší nárůst po-
čtu obyvatel, obvykle okolo 30 %, očekáváme 
v lokalitách Brandýs nad Labem-Stará Boleslav, 
Říčany, Hostivice a Roztoky. Jen na Českobrod-
sku to bude přes 40 %. 

Pokles obyvatel naopak předpokládáme na 
Příbramsku, Rakovnicku, Vlašimsku a Sedl-
čansku. Nulu evidujeme na Kutnohorsku a Čá-
slavsku a mírný nárůst pak ve všech ostatních 
oblastech.

Na Kladensku, Českobrodsku či Benešovsku 
bude nárůst počtu obyvatel patrný, nikoliv však 
živelný. V případě Kladna se nyní postupně 
mění jeho image postindustriálního města. 
Výrazně mu také může pomoci zkapacitnění 
a zrychlení vlakového spojení s Prahou. To 
samé platí i o městech Český Brod, Nymburk 
a Benešov.

V okolí Prahy v minulých letech probíhala 
překotná výstavba. Díky tomu v blízké době 
stoupne i počet mladých lidí, což povede k ná-
růstu potřeby dostupného bydlení. Zároveň 
zde však demografové očekávají spíše pokles 
či stagnaci výstavby. Za poklesem výstavby 
stojí především nedostatečná infrastrukturní 
vybavenost – nedostatečné zásobování pitnou 
vodou a kapacity čističek a někde také pocit 
přehlcenosti. 

V řešení témat spojených s nárůstem počtu 
obyvatel je proto zásadní rozhodování na zá-
kladě dat, nikoliv dojmů, ale i úzká spolupráce 
s Prahou. 

Ne znamená ne 
Náprava definice znásilnění 
posílí práva obětí
V Česku došlo k přelomovému posunu v ochraně obětí sexuálního 
násilí. Díky tlaku expertů, organizací a některých politiků a po-
litiček byla schválena nová definice znásilnění. Podíl na tom má 
i středočeská pirátská poslankyně Klára Kocmanová.

Bude v našem kraji dostatek míst ve školkách a školách, u lékařů nebo domovech pro seniory? 
Za posledních 20 let narostla populace Středočeského kraje o 28 %. V příštích letech sice 
tempo růstu zpomalí, ale rozhodně nezastaví. Někteří politici odpovědi na tyto otázky jako 
by věštili z křišťálové koule, my Piráti se rozhodujeme na základě dat. Pro strategické řízení 
kraje máme k dispozici demografickou studii, která až do roku 2050 stanovuje parametry 
vývoje pro celkem 28 lokalit kraje.

Počet obyvatel kraje 
poroste. Víme, jak se 
na to připravit

Středočeský kraj jako vůbec první v republice vstoupil do spolku Otevřená 
města. Stalo se tak na základě iniciativy Pirátů a především usilovné práci 
Tomáše Zmudy, předsedy Komise pro ICT a digitalizaci. Prvním úspěšným 
projektem pak bylo nasazení rozklikávacího rozpočtu CityVizor.

Na pozemcích ve středočeské obci Trnová u Jíloviště určených pro výstavbu domů se objevila kontaminovaná zemina. Materiál, navážený od loňského 
léta, obsahuje jedovaté látky jako polychlorované bifenyly, arzen a v některých případech i ropné látky. Povolené hodnoty byly v některých případech 
překročeny o více než 14 tisíc procent! Problém pomáhají řešit právník Martin Karim a radní pro životní prostředí a zemědělství Jana Skopalíková.

DIGITALIZACE V KRAJI JEDE DÍKY 
PIRÁTŮM NA PLNÉ OBRÁTKY, A FINANCE 
JSOU KONEČNĚ POD KONTROLOU

KONTAMINACE V TRNOVÉ: OBČANÉ V MOŽNÉM OHROŽENÍ?

PODPOŘTE PIRÁTSKÉ KANDIDÁTY DO SENÁTU!

Online rozklikávací rozpočet umožňuje ob-
čanům kdykoli a odkudkoli nahlédnout do 
hospodaření kraje, a to až na úroveň jednot-
livých faktur. Aplikace přehledně ukazuje 
příjmy, výdaje a financování, porovnává ak-
tuální stav rozpočtu se schváleným, sleduje 
skutečné čerpání a plnění rozpočtu v reálném 
čase a nabízí meziroční srovnání. 

V našem kraji je aktuálně více než 250 pří-
spěvkových organizací a  všechny jejich 
rozpočty teď najdete právě na CityVizoru. 
Tato česká aplikace navíc vznikla v režimu 
open-source, aby ji mohli zdarma používat 
všichni, kdo o ni projeví zájem. 

„I my jsme se podíleli na propagaci svobod-
ného software, zveřejnili jsme zdrojové kódy 
Platebního portálu a Portálu pro participativní 
rozpočty všem ostatním krajům. To výrazně 
šetří čas a veřejné peníze,“ dodává Tomáš 
Zmuda. 

Platební portál přináší další revoluci. 
Občané mohou zaplatit online poplatky za 

popelnice, domácí mazlíčky, sportovní krouž-
ky a všechny možné další poplatky. Žádné 
fronty na úřadě, žádné papírování. Stačí si 
vybrat službu, vložit do košíku podobně jako 
v internetovém obchodě a zaplatit. 

Díky Pirátům na kraji je život o něco jed-
nodušší, úřady jsou přístupnější a transpa-
rentnější.

Spustili jsme také nový přehlednější webo-
vý portál, který využívá společnou grafickou 
šablonu pro weby veřejné správy. Ušetřili 
jsme tak stovky tisíc korun za tvorbu designu. 

Důležitým tématem je transparence, proto 
jsme za pomoci datové platformy Golemio 
zveřejnili přehled veřejných zakázek V hod-
notě přes 25 mld. Kč a přehled všech více 
než 11 tisíc dotací, které kraj poskytl od 
roku 2021. Vše přehledně pod dohledem 
veřejnosti. V následujících letech připravíme 
datový sklad, portál služeb pro občany, mapu 
s přehledem projektů a investic a robotizaci 
agend a procesů na krajském úřadě.  

Dle odborníků tyto toxické látky předsta-
vují možné riziko pro obyvatele v pří-
padě, že by se časem dostaly například 
do místních studní nebo se by se šířily 
větrem při manipulaci s kontaminova-
nou zeminou. Pak hrozí lidem vážné 
zdravotní problémy včetně rizika ra-
koviny a vývojových poruch.

„Jako největší problém vidím PCB, 
tedy polychlorované bifenyly, které jsou 
toxické skoro na všechny způsoby. Jsou 

karcinogenní, pseudoestrogenní 
(napodobující účin-

ky hormonů v  těle 
– pozn. red.), ku-

mulují se v tucích 
a přecházejí do 
mate ř ského 

mléka. Tady 
je to o řád 

více než 

limit,“ komento-
val výsledky testů 
Josef Trögl, pro-
děkan pro vědu 
Fakulty život-
ního prostředí 
Univerzity J. E. 
Purkyně z Ústí 
nad Labem.

V kauze 
nebezpečné-
ho odpadu 

v Trnové se aktivně angažoval místní občan, 
právník a člen České pirátské strany,Mar-
tin Karim. Spolu s Janou Zálešákovou a se 
spolkem BRDY komunikovali s dotčenými 
orgány, včetně České inspekce životního 
prostředí (ČIŽP) a Ministerstva životního 
prostředí, aby upozornili na situaci a po-
žadovali okamžité řešení. Podařilo se tak 
zastavit navážení kontaminované zeminy 
do obce. Jana Skopalíková, středočeská 
radní pro životní prostředí a zemědělství 
z Pirátské strany, se zasadila o zefektivnění 
spolupráce a komunikace mezi dotčenými 
orgány, kterých je hned několik.

Za Piráty požadujeme, aby došlo k odve-
zení veškeré kontaminované zeminy v co 
nejbližším termínu, aby místní občané ne-
byli dále vystavováni možným zdravotním 
rizikům.

Kontaminace v Trnové vznikla v důsled-
ku činnosti společnosti Domy Trnová s.r.o., 
místního developera Jana Šefrny a stavební 
firmy, kterou si na realizaci výstavby najal. 
V obci firma rozprodala pozemky na vý-
stavbu rodinných domů, přestože se zde 
nebude v dohledné době vůbec moci sta-
vět. Prostřednictvím dodavatelů developer 
zajišťuje výstavbu obslužné komunikace 

a tvrdí, že o kontaminaci neměl tušení. 
Materiál měl podle něj sloužit pod povrch 
komunikace a na zarovnávání pozemků. 
Ty ale ve skutečností zvedl zavážkou o ně-
kolik metrů.

Podle šéfa České inspekce životního pro-
středí Petra Bejčka materiál z někdejšího 
Tebasu, firmy vyrábějící laky, neměl být 
podle platných povolení využit ani na ten-
to účel. ČIŽP a policie usilovně pokračují 
v hledání viníka. Občané Trnové si zaslouží 
zdravé životní prostředí a odpovědnost za 
tuto katastrofu musí nést ten, kdo ji způ-
sobil nebo se na ni podílel.  Primářka Andrea Švojgrová kandi-

duje V obvodu Benešov, Úvaly. Přes 
15 let pracuje jako lékařka V oboru 
rehabilitace a pomáhá pacientům 
s pohybovými obtížemi. V roce 2012 
nastoupila na Rehabilitační oddělení 
nemocnice V Říčanech, kde se vy-
pracovala až na post primářky. Nyní 
se svými dětmi žije V Praze. Kromě 
vedení oddělení rehabilitace V Ma-
sarykově nemocnici V Rakovníku 
učí budoucí fyzioterapeuty a fyzio-
terapeutky na Fakultě tělesné vý-
chovy a sportu Univerzity Karlovy.

Naše zdravotnictví podle ní 
potřebuje rehabilitaci. Za jeden 
z nejzávažnějších problémů 
považuje nedostatek prak-
tických lékařů, který vede 
k  prodlužování čekacích 
dob na vyšetření. Andrea 
Švojgrová k tomu říká: „Chci 
vám vrátit důvěru V horní 
komoru parlamentu, být va-
ším hlasem a usilovat o lepší 
zdravotnictví pro 
všechny. Bojuj-
me společně!“

I pro dětského kardiologa Mi-
roslava Jiránka, kandidáta 

V  litoměřickém obvodu, 
který však zasahuje i  do 
Slánska, je klíčovým téma-
tem dostupnější a kvalitněj-
ší zdravotní péče. V letech 
1990–2007 byl ředitelem 

Nemocnice Litoměřice. 
Úspěšně také zachránil 

litoměřickou 

nemocnici před pochybnou privati-
zací. Aktuálně je členem zastupitelstva 
města Litoměřice a předsedou Komise 
pro životní prostředí. Podle Miroslava 
Jiránka je nezbytné financovat naše 
nemocnice udržitelným způsobem 
a zajistit, aby standardy péče odpoví-
daly evropským normám. V Senátu 
chce také podporovat mladé lékaře 
a lékařky, kterých je V mnoha speci-
alizacích hrozivý nedostatek.

Foto: Michal Turek, Seznam Zprávy

Martin Karim Macek

Jiří Snížek

Tomáš Zmuda

Klára Kocmanová

Již 15 let na palubě, bez kmotrů 
a korupce, na straně lidí
Česká pirátská strana letos slaví 15 let 
od svého vzniku. Založena byla v roce 
2009 v reakci na rostoucí nespokojenost 
s tradičními politickými stranami. Důraz  
od začátku klade na transparentnost, di-
gitální práva a participativní demokracii. 

Cílem bylo bojovat proti omezování 
svobod na internetu, prosazovat ote-
vřenost státní správy a moderní přístup 
k autorským právům.  

Aktuálně je u nás jedinou parlamentní 
stranou bez korupčních kauz. Její politici 

a političky pracují ku prospěchu nás 
všech, ne zájmových skupin, nebo pro 
osobní byznys. Není finančně podpo-
rována žádnými kmotry.

Dalšími prioritami strany jsou osobní 
odpovědnost politiků, podpora malých 
a středních podniků, předcházení da-
ňovým únikům a odlivu kapitálu z Čes-
ka skrze firmy zahraničních vlastníků, 
financování místního rozvoje, účast 
veřejnosti na demokratickém rozhodo-
vání. Zasazuje se o spravedlivou sociální 

a rodinnou politiku a zdravé životní pro-
středí. Vždy stojí na straně občanů a ob-
čanek proti šmelinářům a oligarchům.

Vnitřní organizace strany funguje na 
principu přímé demokracie. Stranická 
diskuse je vedena na otevřeném online 
fóru a ke stranickému rozhodování do-
chází skrze online volby. Piráti používají 
veřejně transparentní bankovní účet pro 
stranické účetnictví. 

Foto: Radek Bartoníček, Aktuálně

andreadosenatu.cz mirekjiranek.cz
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  1. 
Mgr. Lucie Cirkva Chocholová
*18. července 1978,  
Kačice na Kladensku 
Kandidátka na hejtmanku, předsedkyně 
středočeských Pirátů, předsedkyně Výboru 
pro památkovou péči, kulturu a cestovní 
ruch Středočeského kraje 

  5. 
JUDr. Martin Karim
*18. prosince 1965, Trnová
Právník, specialista na důchody a expert 
na finanční právo, daně a audit

  9. 
Mgr. Simona Luftová
*5. května 1973, Příbram
Středoškolská učitelka, neuvolněná 
krajská a komunální zastupitelka 

  13. 
Mgr. Barbora Knotová Vaicová
*9. července 1995, Rakovník
Asistentka senátorky, OSVČ

  3. 
Mgr. Jana Skopalíková
*27. února 1993, Kladno
Radní pro oblast životního prostředí 
a zemědělství Středočeského kraje, 
bioložka

  7. 
Bc. Tereza Kvitová
*9. března 1986, Týnec nad Labem
Výtvarnice

  11. 
Ing. Tomáš Zmuda
*8. dubna 1988, Jinočany
Specialista na digitalizaci, otevřená 
data a svobodný software, krajský 
zastupitel

  15. 
Martin Kodera
*26. února 1988, Kladno
Letecký navigátor

  2. 
Ing. Bc. Jiří Snížek
*13. července 1989, Kolín
Náměstek hejtmanky, radní 
pro územní rozvoj a plánování 
Středočeského kraje

  6. 
Bc. Milan Zelený
*27. srpna 1998, Kutná Hora
Specialista ve zdravotnictví, 
neuvolněný krajský a komunální 
zastupitel

  10. 
Ing. Daniel Netušil
*26. května 1992, Benešov
Projektový manažer, neuvolněný 
krajský a komunální zastupitel

  14. 
Petr Procházka
*28. dubna 1981, Nymburk
Vedoucí provozního oddělení 
V mezinárodní nákladní železniční 
dopravě

  4. 
Mgr. Bc. Marta Martinová
*23. března 1981,   
Kostomlaty nad Labem
Ředitelka obecně prospěšné 
společnosti, odborná poradkyně 
senátorky Adély Šípové 

  8. 
Lukáš Kohout
*1. prosince 1977, Veltrusy
Místostarosta města Veltrusy 

  12. 
Ing. Jan Lička
*24. července 1981, Struhařov
Projektový manažer logistiky, 
specialista na automatizaci 
a investiční výstavbu 

  16. 
Samuel Volpe
*20. srpna 2001, Líbeznice
Student, zastupitel obce Líbeznice

KANDIDÁTI, KTEŘÍ PRO VÁS BUDOU ZODPOVĚDNĚ PRACOVAT

  17. 
Mgr. Petr Chaluš
*8. července 1973, Benešov
Metodik ve vzdělávání

  18. 
Marek Jeřicha
*2. prosince 1990, Černošice
Odborný rada

  19. 
Marek Barbuš
*19. února 2006, Kladno
Student

  20. 
Ing. Monika Keřková, MPA
*29. srpna 1985, Ohrobec
Dotační specialistka 

  21. 
Jan Liška
*17. května 2002, Lety u Prahy
Student, projektant 

  22. 
Josef Bouše
*18. ledna 1998, Narysov
IT specialista 

23. Ondřej Klimeš
24. Martin Kolář
25. Ondřej Kaprálek
26. Martin Vlček
27. Mgr. Jaroslav Holeček
28. Michal Bláha
29. RNDr. Jan Hovorka, Ph.D.
30. Bc. Jiří Bradna
31.  Pavlína Kešnerová
32. Mgr. Ing. Helena Straková
33. Jana Szeryńská

34. Michael Karafiát
35. Bc. Jan Houdek
36. Ing. Jaroslav Hošek
37.  Ing. arch. Kryštof Kreisinger
38. Vendula Kučerová
39. Mgr. Tomáš Burda
40. Marek Novák
41.  Ing. Lukáš Pacholík
42. Bc. Radek Bydžovský
43. Casey Mason
44. RNDr. Petr Petřík, Ph.D.

45. Jakub Kopecký
46. Bc. Tomáš Laňka
47. Patrick Zandl
48. Pavel Kešner
49. Mgr. Jiřina Procházková
50. Ing. Mgr. Radek Klempera
51.  Mgr. Barbora Částová
52. Ing. Daniel Kopecký
53. MgA. Dominika Poživilová Michailidu
54. Bc. Veronika Hažlinská
55. Ing. Vladimír Bobek

56. Radek Černohous
57. Jan Bezpalec
58. Jan Lukášek
59. Adéla Richterová
60. Ing. Robin Jiráň
61. Ing. Mgr. Miroslav Dvořák, MBA
62. Martin Burian
63. Bc. Jan Abrahám, MBA
64. Jan Prokop
65. Matouš Adamů

Více informací  
o našich kandidátech
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CO PŘINESEME OBČANŮM STŘEDOČESKÉHO KRAJE?

Co se povedlo|Co se povedlo|Co se povedlo|Co se povedlo Co se povedlo|Co se povedlo|Co se povedlo|Co se povedlo

■  Dohlédneme na bezpečnost a podporu organizací zabývajících se prevencí 
kriminality pro všechny věkové kategorie. Středočeský kraj musí být 
bezpečné místo pro život.

■  Zkvalitníme a zmodernizujeme síť základen Zdravotnické záchranné 
služby, Hasičské záchranné služby a především jednotek Sborů dob-
rovolných hasičů.

■  Podpoříme organizace, které se zabývají prevencí domácího a sexuali-
zovaného násilí a adiktologická centra v kraji.

BEZPEČNOST A SPOLEHLIVÝ  
INTEGROVANÝ ZÁCHRANNÝ SYSTÉM

■  Aby si Středočeši více vydělali. Budeme rozvíjet inovační ekosystém 
a transformovat středočeské hospodářství tak, aby kraj zůstával v Evropě 
i ve světě konkurenceschopný a aby se platy Středočechů zvyšovaly. 

■  Nadále budeme pečovat o hospodářsky a sociálně ohrožená území 
a předcházet v nich skokovému snižování životní úrovně. 

■  Budeme rozvíjet Prahu západ a Prahu východ na základě územní studie, 
kterou jsme vytvořili společně s Prahou a Ministerstvem pro místní rozvoj.

STRATEGICKÝ ÚZEMNÍ ROZVOJ 
A PLÁNOVÁNÍ

■  Navýšíme finanční prostředky do sportu, protože jde o smysluplnou 
investici do zdraví. 

■  Ke všem druhům sportu a volnočasových aktivit, jednotlivcům či sku-
pinám budeme přistupovat spravedlivě.  

■  Opravíme sportoviště a školní tělocvičny. Zároveň podpoříme víceúčelová 
sportoviště s celoroční dostupností.

SPORT A VOLNOČASOVÉ AKTIVITY  
NEJEN PRO PROFESIONÁLNÍ SPORTOVCE

Najdete na našich stránkách: stredocesky.pirati.cz/krajske-volby-2024

KOMPLETNÍ VIZE  
PRO ŘÍZENÍ KRAJE

■  Podporujeme vytváření motivačních programů pro zajištění zdravot-
nického personálu v regionech. Propojíme vzdělávání zdravotnického 
personálu s nemocnicemi.

■  Budeme rozvíjet spolupráci mezi nemocnicemi pro efektivnější plánování 
kapacit a dostupnosti péče.

■  Investujeme do nákupu nových sanitních vozidel, která jsou vybavena 
nejnovějšími zdravotnickými technologiemi.

KVALITNÍ A DOSTUPNÁ ZDRAVOTNÍ 
PÉČE VE VŠECH REGIONECH

■  Středočeský kraj budeme dále bránit proti zlodějům a spekulantům.
■  K obcím se budeme chovat partnersky, a zejména menším obcím budeme 

poskytovat metodickou i praktickou podporu při dotačních projektech 
a jiných výzvách. 

■  Podpoříme všestrannou meziobecní spolupráci, svazky a společenství 
obcí a principy komunitně vedeného místního rozvoje.

SPRÁVA MAJETKU A FINANCÍ S PÉČÍ 
ŘÁDNÉHO HOSPODÁŘE

■  Zpřístupníme kulturu žákům a studentům. Školám přispějeme na dopravu 
za kulturou, budeme motivovat knihovny ve spolupráci se školami.

■  Cestovní ruch budeme rozvíjet udržitelně a racionálně. Podpoříme rozvoj 
infrastruktury pro cestovní ruch s ohledem na potřeby místních obyvatel.

■  Zpřístupníme turistické cíle pro tělesně znevýhodněné občany.

PŘÍSTUPNÁ KULTURA A UDRŽITELNÝ 
CESTOVNÍ RUCH

■  Do rozvoje dopravní infrastruktury budeme investovat prostředky 
s důrazem na efektivitu a udržitelnost.

■  Klíčový je pro nás rozvoj sítě regionálních železnic a krajských silnic, 
které využívá Integrovaná doprava Středočeského kraje.

■  Krajská správa a údržba silnic musí být pod důslednou kontrolou, fungovat 
efektivně a transparentně, aby neplýtvala zdroji, které jí svěřili občané.

DOPRAVA PLYNULÁ  
A UDRŽITELNÁ

■  Finance musí zůstat pod dohledem veřejnosti. Každý má mít právo sle-
dovat, kam směřují peníze z jeho daní. I nadále budeme dohlížet na to, 
aby byla každá koruna dohledatelná v rozklikávacím rozpočtu CityVizor, 
který jsme na úřadě zavedli. 

■  Pohlídáme, aby výběrová řízení, veřejné zakázky i dotace zůstaly nadále 
transparentní.  

■  Budeme rozhodovat a řídit úřad i kraj na základě dat. Vytvoříme krajský 
datový sklad a veškerá důležitá data budeme publikovat v Národním 
katalogu otevřených dat, aby byla snadno dostupná pro širokou veřejnost 
a odbornou komunitu.

OTEVŘENÝ A CHYTRÝ ÚŘAD  
NA JEDNO KLIKNUTÍ

■  Zajistíme všem spolehlivý přístup ke kvalitní vodě rozvojem vodovodů 
a kanalizací a propojováním vodárenských soustav. Vysadíme další stro-
my podél krajských silnic a těm stávajícím poskytneme důkladnou péči. 

■  Budeme podporovat obce a organizace v přechodu na cirkulární eko-
nomiku – odpad může být cenným zdrojem surovin a nejlepší je ten, 
který vůbec nevznikne. Umístíme také solární elektrárny na střechách 
krajských budov tam, kde je to účelné, např. u krajských nemocnic.

PESTRÁ A ZDRAVÁ KRAJINA  
S DOSTATKEM VODY

■   Podpoříme dostupné bydlení ve městech a obcích. 
■  Prohloubíme spolupráci s organizacemi, které poskytují sociální služby, 

především pak rodinám s dětmi. Zasadíme se o vznik Center duševního 
zdraví (více na s. 5).

■  Zaměříme se na podporu neformálních pečujících a odlehčovacích služeb 
pro pečující osoby, aby rodiny mohly zůstat spolu. Navýšíme finance na 
rodinnou politiku a vznik stacionářů, rodinných center, dětských skupin 
a zařízení pro rodiny s dětmi a seniory, podpoříme pěstounskou péči.

PODPORA RODIN A SOCIÁLNÍCH 
SLUŽEB PRO POTŘEBNÉ 

■  Zajistíme dostatečnou kapacitu všeobecného vzdělávání, lyceí a gym-
názií. Nabídka škol musí odrážet potřeby společnosti a požadavky na 
moderní a kvalitní vzdělání.

■  Vytvoříme přehledný web, který bude porovnávat školy podle kritérií, 
typu, vzdálenosti od bydliště, ubytovacích možností, úspěšnosti ma-
turantů atd. Chceme, abyste měli přehled o všech možnostech studia 
a mohli si vybrat školu, která vám nejlépe vyhovuje.

■  Vždy se budeme ostře vymezovat proti zavedení školného. 

DOSTATEK MÍST V KVALITNÍCH 
ŠKOLÁCH A BEZ ŠKOLNÉHO

Proč Piráti tolik podporují zapojení veřejnosti do rozhodování a prvky přímé demokracie na místní 
úrovni? Máme za to, že své obce znají nejlépe ti, kdo v nich žijí. Lidé by proto měli by mít ve svých 
rukou možnosti určit, jak to doma v obci bude vypadat, pokud selžou jiné cesty. Stává se to třeba ve 
chvílích, kdy zvolené zastupitelstvo obce nejedná zrovna v souladu s přáním občanů...

V CELÉM KRAJI JE JEN DEVĚT 
DĚTSKÝCH PSYCHIATRŮ. 

JDEME TO ZMĚNIT!

PODPORUJEME ZAPOJENÍ OBČANŮ  
DO ROZHODOVÁNÍ, PODPORUJEME  
MÍSTNÍ REFERENDA!

Až 40 % dětí vykazuje podle šetření Ná-
rodního ústavu duševního zdraví známky 
střední až těžké deprese a 30 % úzkosti. 
Mezi mladými lidmi rostou zkušenosti 
se šikanou, rozšířené je sebezraňování, 
anorexie či bulimie. To jsou pro nás velmi 
alarmující skutečnosti. 

V celém Středočeském kraji přitom 
máme pouhých devět dětských psychia-
trů! Na termín tak čekají i děti v akutní 
nouzi několik měsíců, chybí podpůrné 
skupiny, i péče psychoterapeutů je často 
nedostupná, protože ji zdravotní pojišťov-
ny proplácí jen za velmi omezených pod-
mínek. Řešení nebude rychlé, je potřeba 
opravit celý systém – a to má na starost 
zejména Ministerstvo zdravotnictví. Víme 
však, čím je možné začít u nás na kraji.

Chceme zřídit Centra duševního zdraví, 
která pomohou lidem s psychickými ob-
tížemi. Zajistí dostupnost služeb v oblasti 
duševního zdraví v čase, místě a potřebné 
kapacitě. Včasný záchyt onemocnění nebo 
psychických potíží tak bude předcházet 

rozvinutí zdraví či život ohrožujících 
situací. 

S prevencí je potřeba začít již od ma-
teřských škol – vyškolit učitele a učitelky 
v tom, jak pracovat s dětmi s psychickými 
obtížemi. Chceme vybudovat síť služeb 
zajišťujících krizovou intervenci a síť te-
rénních služeb. Rozšíření nabídky odleh-
čovacích služeb by zase využili pečující, 
kteří se starají o své blízké. Takový plán 
má Marta Martinová, ředitelka obecně 
prospěšné společnosti, a krajský zastupitel 
a ergoterapeut Milan Zelený.

„Prioritou pro nás je naplňování lidských 
práv a kvality života lidí s duševním one-
mocněním. Bohužel i velmi smutný případ 
v domově v Lipníku, který odhalil zásadní 
pochybení v jednání s děti s obtížemi v ob-
lasti duševního zdraví, ukázal, kde má 
kraj jako zřizovatel rezervy. Potřebujeme 
rozšířit osvětu a destigmatizovat nesná-
ze v oblasti duševního zdraví dospělých, 
dětí i dospívajících,“ říká k tomu Marta 
Martinová.  

Právě proto v průběhu celého roku 2023 
senátorka Adéla Šípová hájila práva Kla-
deňáků a Kladeňaček proti aroganci sou-
časného vedení města. To sice vyhlásilo 
referendum o hazardu, které si občané 
vymohli peticí, jenže zároveň udělalo vše 
proto, aby se o něm nikdo nedozvěděl. 
Důvodem patrně bylo způsobit nízkou 
účast (pod 35 %), aby mohlo být referen-
dum prohlášeno za nezávazné. 

Díky úspěšné žalobě sepsané Adélou Ší-
povou ho ovšem soudy označily za neplatné 
a uložily městu ho zopakovat. Z rozsudku 
soudu navíc vyplývaly určité pochybnosti, 
zda dokonce nešlo o trestný čin maření 
referenda ze strany zástupců města. 

Lidé mají právo dozvědět se, že o ně-
čem mají rozhodnout! Referendum se tedy 
bude opakovat společně s volbami do Po-
slanecké sněmovny v roce 2025. Doufej-
me, že příští hlasování už proběhne podle 
pravidel fair play.

O svá práva rozhodovat se hlásí v sou-
vislosti s hazardem i občané dalších obcí: 
své referendum si uhájili občané Tucho-
měřic, v nichž se objevil záměr výstavby 
luxusního kasina na pozemku jednoho 
zastupitele. V červnu proběhlo referen- 
dum v Chrášťanech u Prahy. I tam se zase 
snažilo vedení obce výstavbu dvou vel-
kých kasin před obyvateli ututlat… Nejde 
však zdaleka jen o hazard: v Postřižíně 

u Mělníka se vyjádřili občané k výstavbě 
multifunkčního domu, v Ohařích u Ko-
lína k výstavbě osmi téměř třicetimet-
rových sil.

Ukazuje se, jak je zákon o místním refe-
rendu potřebný a že funguje. Neznamená 
to však, že je dokonalý. Lidé by třeba určitě 
přišli spíše hlasovat, pokud by hlasovací 
lístky k referendům dostávali do schrá-
nek podobně, jako tomu je u jiných voleb. 
Hlasovací lístky je totiž třeba vytisknout 
tak jako tak – nebylo by tedy lepší, aby 
si občané už doma mohli přečíst, o čem 
vlastně budou rozhodovat? A právě to Adé-
la Šípová nyní bude chtít prosadit svým 
návrhem v Senátu.  

Martina Martinová Adéla Šípová

Ilustrační foto

S MMR jsme vytvořili studii Pražského metropolitního regionu. Data nám pomohou lépe plánovat 
kapacitu škol podle toho, kde se staví a kam se lidé stěhují.  Digitální technická mapa ulehčí práci 
při přípravě staveb! Jiří Snížek, náměstek pro regionální rozvoj a územní plánování

Digitální technická mapa ulehčí práci při přípravě staveb
Jiří Snížek, náměstek pro regionální rozvoj a územní plánování 

Konec šanonům s papíry, robotizujeme agendy krajského úřadu.
Tomáš Zmuda, předseda Komise pro ICT a digitalizaci

Středočeský kraj má poprvé V historii svoji cirkulární manažerku, pomáhá obcím V roz-
voji odpadového hospodářství. 
Jana Skopalíková, radní pro životní prostředí a zemědělství

Vysoutěžili jsme historicky poprvé autobusové dopravce pro Středočeský kraj a teď soutěžíme 
dopravu vlakovou.  
Petr Procházka, člen Výboru pro dopravu

Za čtyři roky jsme pomohli s péčí o více než 5 000 nových stromů V obcích 
a sázíme usilovně také aleje kolem silnic. 
Jana Skopalíková, radní pro životní prostředí a zemědělství

Vypověděli jsme nevýhodné smlouvy o údržbě silnic na čtvrtině území. Zrušili jsme tak „klub vyvolených firem“. 
Kraj nyní ušetří stovky milionů korun. 
Petr Procházka, člen Výboru pro dopravu 

Podporujeme podnikání V hospodářsky a sociálně ohrožených regionech. 
Jiří Snížek, náměstek pro regionální rozvoj a územní plánování 

Zvýšili jsme příspěvek na provoz i podpořili rekonstrukce a rozšíření záchranných stanic pro 
zraněné živočichy V kraji.  
Jana Skopalíková, radní pro životní prostředí a zemědělství

Vytvořili jsme první strategii rozvoje kultury V regionu, do které jsme zapojili i názor odborníků 
a občanů. 
Lucie Cirkva Chocholová, předsedkyně Výboru pro kulturu, památkovou péči a cestovní ruch

Středočeský kraj zveřejňuje všechny veřejné zakázky přehledně na jednom místě.
Tomáš Zmuda, předseda Komise pro ICT a digitalizaci

Společně s Českým rybářským svazem pomáháme obnově populací pstruha obecného potočního V našich 
řekách. 
Jana Skopalíková, radní pro životní prostředí a zemědělství
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JAKO BY HRABAL JEN ODEŠEL DO LESA.
OTEVŘELI JSME HRABALOVU CHATU VEŘEJNOSTI

Letos v květnu se konečně veřejnosti otevřela chata jednoho z našich nejvýraznějších spisovatelů. Byla to dlouhá cesta – roky 
jednání, plánovaní a pečlivé rekonstrukce. Ale stálo to za to! Je to nádherné muzeum, které vás díky svým detailům úplně vtáhne 
do života Bohumila Hrabala a celého Kerska. Je to jako kdybyste tam byli přímo s ním!
Současné zastupitelstvo Středočeského 
kraje chatu od soukromých majitelů 
odkoupilo už na konci roku 2021. Od 
počátku bylo cílem její zpřístupnění ši-
roké veřejnosti a vybudování expozice, 
která připomene Hrabalovu tvorbu, život 
a hluboký vztah k osadě Kersko. Návrh na 
řešení expozice v podobě tzv. haus muzea 
vytvořily studentky ČVUT Eliška Houdo-
vá a Jitka Zemanová. V roce 2023 za něj 
byly oceněny i vítězstvím ve studentské 
soutěži o Cenu Břetislava Štorma.

Cílem projektu bylo navrátit chatě 
původní vzhled, v jakém ji Bohumil 
Hrabal užíval, a nabídnout tak návštěv-
níkům co nejvíce autentický zážitek. To 
vyžadovalo téměř detektivní práci – po 
podobě interiérů se pátralo na základě 
fragmentů z postupně nalézaných fo-
tografií samotného Hrabala nebo jeho 
návštěv. Některé kusy původního vyba-
vení se podařilo nalézt také v okolních 
chatách poté, co je spisovatel věnoval 
sousedům.

Podle Lucie Cirkva Chocholové, kraj-
ské zastupitelky a předsedkyně Výboru 
pro památkovou péči, kulturu a cestovní 
ruch, byl Hrabalův vztah ke Kersku vý-
jimečně silný. Byla to jeho stěžejní díla 
jako Postřižiny nebo Slavnosti sněženek, 
do kterých vtiskl neopakovatelnou po-
etiku právě této osady a jejích obyvatel.

„Spisovatelův odkaz musí být zachován 
také pro svou jedinečnou příležitost ucho-
vat stopy po životním stylu Kerska v 60. 
až 80. letech, jehož byl Hrabal výraznou 

a autentickou tváří,“ vysvětluje Cirkva 
Chocholová.

Návštěvu chaty je třeba si předem 
rezervovat na stránkách Polabského 
muzea, krajské příspěvkové organiza-
ce, která nemovitost spravuje. Během 
komentované prohlídky si prohlédnete 
celý objekt včetně pozemků, na kterých 
si díky speciální mobilní aplikaci můžete 
i zobrazit historický 3D model zahrady 
nebo „prostorovou povídku“ současného 
spisovatele Vratislava Kadlece. 

přispět můžete i finančně

Jak se můžete zapojit?
• vyvěšením plachty 1x2 m na 

plot, okno nebo na balkon,

• výlepem plakátů v malých 
obcích či do vašich prostor,

• vylepením plakátu do výlohy,

• roznosem pirátských novin,

• jinou dobrovolnickou 
činností.

V případě zájmu pište na:  
barbora.knotova.vaicova@pirati.cz

CHCETE, ABY NÁŠ KRAJ  
BYL SKUTEČNĚ MODERNÍ? 

POMOZTE PIRÁTŮM 
V PŘÍPRAVÁCH 

NA KRAJSKÉ VOLBY.

Bohumil Hrabal v roce 1985, foto Hana Hamplová

www.bezkorupceprolidi.cz
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